
PROTOKÓŁ NR 28

Z posiedzenia Komisji Gospodarczo- Finansowej Rolnej i Ochrony Środowiska z dnia 17 listopada
2004 r.
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji wg załączonej listy obecności,
Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt Gminy E. Adamczyk, Skarbnik Gminy M. Nowicka.
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochro-

ny Środowiska M. Gryska, który otworzył posiedzenie i przedłożył następujący porządek dzienny:
1. Stan przygotowań gminy Pabianice do zimy z uwzględnieniem gotowości do odśnieżania dróg.
2. Przyjęcie informacji od radnych – członków Komisji odnośnie potrzeb w zakresie oznakowania
dróg na terenie gminy Pabianice w miejscach szczególnie niebezpiecznych.

3. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2005.
4. Sprawy różne /omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy /

Ad. pkt. 1.

Informację na temat przygotowań gminy Pabianice do zimy przedłożył W-ce Wójt Gminy
E. Adamczyk. Przedłożył także harmonogram odśnieżania dróg gminnych na terenie gminy
Pabianice w okresie zimy 2004/2005 Harmonogram znajduje się w załączeniu do niniejszego
protokołu. /zał. nr 1/
Komisja postawia wniosek, aby na najbliższej sesji Rady Gminy zapoznać Radę z informacją

w zakresie odśnieżania dróg powiatowych na terenie gminy, w szczególności które to są drogi
i do kogo należeć będzie kompetencja ich odśnieżania.
W-ce wójt poinformował, że takie informacje można będzie przedłożyć jeżeli w Starostwie

Powiatowym zostanie już przeprowadzony przetarg na ten cel, wówczas Starostwo przesle nam
wykaz.

Ad. pkt. 2.

Radni przekazali informacje – wnioski każdy ze swojego terenu w zakresie oznakowania dróg
na terenie gminy Pabianice w miejscach szczególnie niebezpiecznych.
Zgłoszone potrzeby przedstawiają się nastepująco:

W miejscowości Piątkowisko:

– namalować znaki poziome na jezdni /na zakręcie przy kaplicy/ również przejście dla pieszych
– ustawić znak pionowy „stop” przy kaplicy w Piątkowiku.
– za zakrętem w Piątkowisku, za znakiem koniec drogi z pierwszeństwem przejazdu powtórzyć
znak informujący „droga z pierwszeństwem przejazdu” tj. przed skrzyżowaniem przy szkole
– znak ostrzegawczy „śliska jezdnia” na zakręcie przy bibliotece
– ograniczenie prędkości do 40 km na terenie wsi
– oznakować skrzyżowanie w Piątkowisku z „drogą partyjną” /znak ostrzegawczy skrzyżowanie
z drogą nie posiadająca pierwszeństwa przejazdu oraz wyjeżdżając z „drogi partyjnej” ustawić
lustro/.

1



W miejscowości Bychlew:

– ustawić znaki ostrzegawcze – przejście dla pieszych przy sklepie przed przejściem dla pieszych
– ustawić znak ostrzegawczy o skrzyżowaniu dróg Bychlew – Jadwinin.

W miejscowości Kudrowice:

– znaki poziome na jezdni /przejście dla pieszych/ przy krańcówce autobusowej w miejscu
umożliwiającym najdogodniejsze przejście w kierunku sklepu
– przy strażnicy znak ostrzegawczy „straż”

Szynkielew:

– ustawić znaki ostrzegawcze przed przejściem dla pieszych w obrębie skrzyżowania przy sklepie
– znak informujący, że teren jest zabudowany na odcinku gdzie ustawiona jest tablica zielona
informująca o obrębie administracyjnym miejscowości.

Rydzyny:

– ustawić w prawidłowych miejscach tablicy informujące o nazwie miejscowości
– znaki ostrzegawcze „uwaga zwierzęta domowe”
– znaki poziome na jezdni przy sklepie /przejście dla pieszych/

Petrykozy, Szynkielew,

– skrzyżowanie drogi wiodącej do m. Petrykozy z droga krajową 71 w m. Szynkielew – ustawić
znak pionowy B-18 „zakaz wjazdu pojazdów o rzeczywistej masie całkowitej ponad 12 t”
– oznaczenie tablicami miejscowości Petrykozy od strony m. Górka Pabianicka i Piątkowisko
lub tablicami oznaczającymi teren zabudowany
– oznaczenie znakiem pionowym B-33 ograniczającym prędkość do 40 km/h oraz znaku pio-
nowego A-17 „Dzieci” drogi od skrzyżowania przy ośrodku zdrowia w Petrykozach z i w
kierunku do m. Kudrowice
– z uwagi na niebezpieczne usytuowanie szkoły w Petrykozach /zakręt drogi/ – odnowić znak
niebezpieczny zakret w lewo oraz ustawić znak B-33 ograniczający prędkość do 40 km/h
i znak pionowy A – 117 „Dzieci” już od skrzyżowania w Petrykozach w kierunku szkoły
– rozważyć możliwość ustawienia w okolicy szkoły dodatkowo tablic ostrzegawczych z napisem
„kierowco – zwolnij”.

Wnioski powyższe Komisja przedłoży na sesji Rady Gminy Pabianice w dniu 1.12.2004 r.

Ad. pkt. 3

Komisja opracowała plan pracy na rok 2005, plan przedstawia się w sposób następujący:
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Plan pracy komisji gospodarczo-finansowej, rolnej i ochrony środowiska na rok
2005.

Lp TERMIN TEMATYKA
1. Styczeń

1. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Pabianice na rok 2005.
2. Przyjęcie harmonogramu inwestycji i remontów.

2. Luty
1. Ocena stanu rolnictwa w Gminie Pabianice.

3. Marzec
1. Omówienie stanu ściągalności podatków za rok 2004, stanu ściągalności
opłat za wodę z uwzględnieniem osób zwolnionych z opłat za przyłącza
wodociągowe.

2. Ilość zwolnień podatkowych i ich wartość.

4. Kwiecień
1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Pabianice za rok 2004.

5. Maj
1. Stan ekologii środowiska Gminy Pabianice.
2. Analiza wykorzystania Funduszu Ochrony Środowiska.

6. Czerwiec
1. Ocena bezpieczeństwa na drogach w Gminie Pabianice.
2. Lustracja stanu dróg rowów przydrożnych oraz oświetlenia ulicznego.

7. Lipiec Przerwa wakacyjna
8. Sierpień

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za I półrocze.
2. Ocena realizacji inwestycji i remontów w placówkach oświatowych.

9. Wrzesień
1. Kontrola placówek, obiektów i terenów należących do Gminy Pabianice –
ocena prawidłowości gospodarowania powierzonym mieniem.

10. Październik
1. Wypracowanie wniosków do założeń projektu budżetu Gminy Pabianice na
2006.

2. Ocena realizacji inwestycji i remontów w 2005 r.

11. Listopad
1. Ocena stanu przygotowań Gminy Pabianice do zimy z uwzględnieniem go-
towości do odśnieżania dróg.

2. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2006.

12. Grudzień
1. Podsumowanie pracy komisji za rok 2005.
2. Wstępna analiza projektu budżetu Gminy Pabianice na 2006.
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Ad. pkt. 4

W sprawach różnych Komisja przystąpiła do analizy materiałów na najbliższą sesję Rady
Gminy Pabianice.
Projekt uchwały w sprawach nadania imienia Gimnazjum w Piątkowisku imienia Adama

Mickiewicza Komisja zaopiniowała pozytywnie nie wnosząc uwag. Skarbnik Gminy M. Nowic-
ka przedstawiała kolejno projekty uchwał, które przygotowała na XXVII sesję Rady Gminy.
Projekty uchwały w sprawach:
– ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów na 2005 r.
– w sprawie określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2005 r.
– w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2005 r.
– Komisja po przeprowadzonej analizie zaopiniowała pozytywnie nie wnosząc uwag.
Skarbnik Gminy przedstawiając projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od

środków transportowych na 2005 poinformowała, że już po przygotowaniu powyższego projektu
uchwały dotarło do Urzędu obwieszczenie Ministra Finansów w sprawie stawek od środków
transportowych obowiązujących od 2005 r. oraz obwieszczenie Ministra Finansów w sprawie
wysokości górnych granic stawek kwotowych w podatkach i opłatach lokalnych, który narzuca
nam określone stawki minimalne i maksymalne. Nasza propozycja co do niektórych określonych
stawek minimalnych jest większa niż podana przez Ministerstwo dlatego jesteśmy zobowiązani
dostosować nasze stawki do podanych przez Ministerstwo.
W związku z tym Komisja wnosi o wprowadzenie zmian w załączniku Nr 2, w tabeli „cztery

osie i więcej” poz. 4 i 5 „inne systemy i zawieszenia osi jezdnych” wpisać kwoty minimalne
2.452.80. W załączniku nr 4 w tabeli „dwie osie” poz. 4 „inne systemy zawieszenia osi jezdnych”
wpisać kwotę minimalną 1.937.76. W tabeli „trzy osie” poz. 2 „inne systemy zawieszenia osi
jezdnych” wpisać kwotę minimalną 2.548.65.
Analizując projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2004 r. Skarbnik

Gminy poinformowała, że dyrekcja Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Piątkowisku zwróciła się
z prośbą na zwiększenie środków finansowych na tę szkołę w związku z tym, że zabrakło środków
na opał i na pensję dla nauczycieli z uwagi na to, że został utworzony dodatkowy oddział i został
zwiększony etat.
Radny R.Figiel zabierając głos zadał pytanie jak taka sytuacja odnosi się do zaleceń Komi-

sji Rewizyjnej, która jednoznacznie po kontroli określiła gospodarność w szkołach, było wiele
uwag. Wiadomym jest nam, że 63% budżetu gminnego dokładamy do subwencji oświatowej.
Jeżeli będziemy rozpatrywać kolejny projekt uchwały w sprawie zwiększenia dodatku motywa-
cyjnego radni uzasadniają, że są oszczędności w szkołach, w związku z powyższym występowanie
o dodatkowe środki, to sprawa dalece niezrozumiała – wyarził radny
Radna D. Muszczak przypomniała, że ZSP miał uczestniczyć w kosztach utrzymania placówki

w Piątkowisku.
Wójt Gmy H. Gajda poinformował, że otrzymał od dyrekcji informację, iż brakuje pieniędzy

na opał olejowy w związku z tym, że wzrosły jego koszty z kwoty 1,90 zł. do kwoty 2,30 zł.
Radny Gryska nawiązując do treści pisma dyrekcji zadał pytanie dlaczego dyrekcja pisze, że

zabrakło pieniędzy na remont, przecież koszty jego były pokryte z budżetu gminy.
W – ce wójt E. Adamczyk zabierając głos przypomniał, że remont w szkole w Żytowicach

prowadzony był z innej puli. W kosztorysie szkoła przegapiła koszty na remont jednej podłogi.
Po przeprowadzonym przetargu nie można już było tego ująć, bo było już po fakcie, dlatego też
dyrektor z przyznanego wcześniej budżetu na szkołę pokrył remont podłogi, stąd teraz te braki.
Ponadto Skarbnik Gminy powiedziała, że jest jeszcze jedno pismo, które wpłynęło od Kie-
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rownika Gminnej Biblioteki Publicznej w Bychlewie o przekazanie kwoty 5 tys. zł. na zakup
komputera dla biblioteki w Bychlewie i stolików pod komutery dla biblioteki w Bychlewie i filii
w Piątkowisku, w związku z tym proponuje dodatkowo w tym projekcie uchwały zwiększyć plan
wydatków w dziale kultura właśnie o tę kwotę 5 tys. zł na powyższe cele.
Radny R. Figiel złożył wniosek formalny o przełożenie tego projektu uchwały na sesję, która

odbędzie się pod koniec miesiąca grudnia br.
W-ce wójt poinformował, że brakuje pieniędzy na wynagrodzenia dla pracowników oświaty,

w związku z utworzeniem nowych etatów i w tej chwili już nie ma środków na wypłacenie
wynagrodzenia dla nauczycieli.
Radny R. Figiel wycofał swój wniosek formalny.
Przewodniczący Komisji M. Gryska postawił wniosek o przeprowadzenie głosowania nad

projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2004 łącznie z zaproponowaną przez
Skarbnik Gminy poprawką dot. zwiększenia planu wydatków na biblioteki w dz. kultura i ochro-
na dziedzictwa narodowego o kwotę 5 tys. zl. / zakup kompuetra dla biblioteki w Bychlewie
i stolików pod komputery dla biblioteki w Bychlewie i filii w Piątkowisku.
Projekt uchwały wraz z powyższą zmianą został zaopiniowany przez Komisję w głosowaniu

5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 3 głosach wstrzymujących się.
Do omawianego projektu uchwały w sprawie : ustalenia najniższego wynagrodzenia zasad-

niczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz ustalenia wartości jednego punktu w złotych
stanowiących składniki stawek wynagrodzenia dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Pabianicach Wójt Gminy poprosił Kierownika Gminnego Osrodka Pomocy Spo-
łecznej M. Mielczarek, która poinformowała, że projekt uchwały pojawił się stąd, iż od maja
br. zmieniła się ustawa o pomocy społecznej, weszły zadania własne gminy. Pracownicy pomocy
społecznej wykonują wiele zadań tj. wywiady środowiskowe, rozwiązywanie problemów między
ludzkich, konfliktów występowanie jako świadek w sądzie, prowadzenie profilaktyki przeciwal-
koholowej, wyjazdy wakacyjne z dziećmi. W związku z tym, iż od 2005 roku pracownicy GOPS
nie będą mogli mieć wypłacanych pieniędzy do pensji z fuduszy profilaktyki przeciwalkoholowej,
stąd też projekt uchwały, aby podnieść wynagrodzenie pracowników ze środków przyznawanych
na GOPS.
Radna D. Muszczak poparła tę propozycję, powiedziała, ze należy skończyć z tą fikcją jak

wypłacanie wynagrodzeń z funduszu alkoholowego i należy zabezpieczyć środki na pensje ze środ-
ków Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Pracownicy nie powinni być pokrzywdzeni i mieć
obniżone pensje w związku z tym, ze nie będą otrzymywać pieniędzy z funduszu alkoholowego.
Przewodniczacy Komisji projekt uchwały w sprawie : ustalenia najniższego wynagrodzenia

zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz ustalenia wartości jednego punktu w zło-
tych stanowiących składniki stawek wynagrodzenia dla pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Pabianicach poddał do głosowania w wyniku, którego Komisja opowiedziała się za
projektem 7 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się bez głosów przeciwnych.
Kolejnym omawianym projektem uchwały był projekt uchwały zmiany Regulaminu określają-

cego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków : motywacyjnego, funkcyjnego
i za warunki pracy, sposobu obliczania wynagradzania za godziny ponad wymiarowe i godziny
zastępstw, zasady podziału specjalnego funduszu nagród oraz wysokości szczegółowych zasad
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli zatrudnionych w przedszko-
lach, szkołach i Gmnazjum prowadzonych przez Gminę Pabianice, który został wprowadzony
przez Przewodniczacego Rady do projektu porządku obrad najbliższej sesji na wniosek grupy
radnych.
Radna D. Muszczak zabierając głos powiedziała, ze zasięgała informacji w innych samorzą-
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dach gminnych i wie, że dodatek motywacyjny dla nauczycieli w innych gminach wiejskich, czy
też gminie miejskiej Pabianice nie wynosi więcej niż 4.5%, w mieście Pabianice jest też tak, że
nie wszyscy nauczyciele mogą otrzymać taki dodatek, może nauczyciel nie otrzymać go nawet
w ogóle, to zależy od jego zaanagażowania w pracę. Radna stwierdziła, iż uważa że proponowane
przez grupę radnych w projekcie uchwały 10% to stanowczo za dużo.
Wójt Gminy H. Gajda zapoznał Komisję z wymaganą zgodnie z przepisami do tego projektu

uchwały opinią Związku Nauczycielstwa Polskiego /opinia jest negatywna/ stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.
W-ce wójt E. Adamczyk zabierając głos powiedział, że Rada powinna mieć świadomość tego,

że 50% całego budżetu gminy przenaczane jest na sprawy oświaty. Z infornmacji Komisji Rewi-
zyjnej /protokoł pokontrolny/ wynika, że w I półroczu br szkoły nie wykorzystały dużo środków
finansowych, natomiast w II półroczu nastąpiło nadmierne jego zużycie, W-ce wójt powiedział,
że nasuwa się wniosek, iż oświata w naszej gminie jest jak wyraził „rozpasana”. W gminie Pa-
bianice na 1 dziecko przypada średnio 10 m2 powierzchni, a na 1 nauczyciela 9 dzieci. Obecnie
w szkołach mamy 6 klasowe oddziały, posiadamy zmienioną liczbę dzieci w potężnych murach,
zastalismy taką sytuację, która teraz nas gnębi. Radny M. Gryska wypowiadając się stwierdził,
że w naszej gminie za bardzo inwestuje się w mury, a nie docenia się nauczycieli.
Radny M. Muszczak powiedział, że inwestowanie w mury to też poprawa warunków nauczania

i dbałość o nauczycieli i młodzież.
Radna D. Muszczak zabierając głos wyraziła, że z podjęciem uchwały w sprawie zmiany do-

datku motywacyjnego należy poczekać do zmainy regulaminu, o którym piszą związki zawodowe.
Radny Z. Kraska wnioskował, aby w tej chwili biorąc pod uwagę opinię ZNP nie rozptrywać

powyższego projektu uchwały – zmienić jego termin wprowadzenia na sesję.
Radny R. Figiel wnioskował, aby negatywnie zaopiniować projekt uchwały w powyższej spra-

wie.
Przewodniczący Komisji M Gryska poddał kolejno przedłożone powyżej wnioski zgłoszone

przez radnych do głosowania.
Za wnioskiem radnego Z. Kraski Komisja opowiedziała się w głosowaniu 7 głosami za, przy

2 głosach przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się.
Za wnioskiem radnego R. Figla Komisja opowiedziała się 2 głosami za przy 5 głosach wstrzy-

mujacych się. Wobec takiego wyniku głosowania nad przeprowadzonymi powyżej wniosakami
Przewodniczacy Komisji stwierdził, że wniosek radnego Z. Kraski jest wnioskiem najdalej idą-
cym i Komisja przedłozy go na sesji RG.
W nastepnej kolejności Przewodniczacy Komisji zapoznał Komisję z pismami, które wpłynęły

do Komisji.
Pismo Wójta Gminy informujące o zamiarze wydania zarządzenia w miesiącu grudniu w spra-

wie zmian w budżecie gminy dot. przesunięć w dziale administracja i udzielenia nagród dla
pracowników.
W -ce wójt E. Adamczyk przypomniał, że Rada Gminy uchwalając budżet na rok 2004 zdjęła

część środków z funduszu płac i przeniosła do rezerwy.
Radny H. Kalinowski powiedział, że kwota proponowana przez Wójta Gminy w piśmie 40

tys. zł. to dość duża kwota.
Radny M. Muszczak zabierając głos poinformował, że nagrody dyrektorów przyznawane dla

nauczycieli co rocznie kształtują się w kwotach ok. 250 zł.
Radny Z. Kraska wnioskował, aby zmniejszyć sumę proponowaną przez Wójta Gminy o po-

łowę. tj. do kwoty 20 tys. zł.
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Radna D. Muszczak postawiła wniosek, aby do przedlozonego pisma Komisja wydała nega-
tywną opinię.
Przewodniczący Komisji M. Gryska podał kolejno zaproponowane wnioski do głosowania.
Za wnioskiem radnego Z. Kraski, aby zmniejszyć sumę proponowaną przez Wójta Gminy

o połowę tj. do kwoty 20 tys. zł i przenieść ją do dz. administracja opowiedziało się 4 radnych,
przy 3 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się
Natomiast za wnioskiem radnej D. Muszczak, o wydaniu negatywnej opinii dot. przesunięcia

środków na administrację z przeznaczeniem na nagrody opowiedziało się 5 radnych przy 3 głosach
przeciwnych i 1 glosie wstrzymujacym się.
Komisja zadecydowała, że przyjmuje wniosek o zaopiniowaniu pozytywnym kwoty 20 tys. zł

i przsunięcie jej do działu administracja.
Kolejnym pismem, z którym Komisja się zapoznała było pismo studiujacych pracowników

Urzędu Gminy, które pracownicy skierowali do Wójta Gminy z prośbą o dofinansowanie do opłat
za kontynuację nauki. Komisja zapoznała się także z opdowiedzią Wójta w tej sprawie,
która jest negatywna, Wójt odpowiada, że Komisja Rewizyjna Rady Gminy po przepro-

wadzonej kontroli postawiła wniosek do Wójta Gminy o zaprzestaniu dofinansowania do opłat
czesnego dla pracowników kontynuujących naukę. W trudnych sytuacjach kierować sprawę do
właściwego osrodka pomocy społecznej.
Skarbnik Gminy M. Nowicka zabierając głos poinformowała, że w Urzędzie Miasta Pabianic

pracownicy kontynuujący naukę otrzymują dofinansowanie do opłat czesnego.
Radna D. Muszczak zaproponowała wniosek, aby pokryć koszty czesnego w wysokości 25%

ponoszonych w ciągu roku dla każdego studiującego.
Za wnioskiem opowiedziało się w głosowaniu 6 radnych przy 2 głosach wstrzymujących się,

bez głosów przeciwnych.
Na tym posiedzenie zakończono.

Posiedzeniu przewodniczył
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej,

Rolnej i Ochrony Środowiska
Marek Gryska

Protokolant: Urszula Czerwonka
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